
گلزني پوتين در جشنواره هاكي روي يخ
رئيس جمهوري روس��يه که رابطه بسيار 
خوبي با ورزش دارد و ج��ودو را به صورت 
حرفه اي دنبال مي کند اين بار سراغ هاکي 
روي يخ رفت. ولاديمي��ر پوتين به عنوان 
کاپيتان در تيم پيشکسوتان در جشنواره 
اسکيت هاکي روي يخ در شهر سوچي به 
ميدان رفت و موفق شد حريف خود را با نتيجه ۹ بر ۵ شکست دهد. او 
در اين ديدار که مورد توجه رسانه ها و شبکه هاي خبري بود، موفق شد 
يک گل به ثمر برساند. وي همچنين با دادن دو پاس گل در پيروزي 
تيمش نقش بسزايي داشت. نکته جالب ديگر در اين بازي تفاوت رنگ 
کلاه پوتين با ساير هم تيمي هاي وي بود. تيم رئيس جمهوري روسيه 
با لباس و کلاه قرمز به ميدان رفت اما کلاه پوتين سفيد رنگ بود تا 

بازي وي و مهارت او در اسکيت هاکي بيشتر به چشم بيايد.

لباس تيم ملي و عمل به اقتصاد مقاومتي
توجه به توليدات داخلي در عرصه ورزش شعار »اقتصاد مقاومتي، اقدام و 
عمل« را به مرحله عمل مي رساند. از آنجا که ورزش ايران طي سال هاي 
اخير رشد قابل ملاحظه اي در سطح بين المللي داشته در صورتي که به 
برندهاي ايراني فرصت ظهور در رقابت هاي برون مرزي داده ش��ود قطعاً 
توليدکنندگان داخلي با انگيزه و اطمينان بيشتري به فعاليت خود ادامه 
خواهند داد و اين مسئله بدون ش��ک در برطرف شدن بخشي از مشکل 
بيکاري کشور نيز تاثيرگذار خواهد بود. رونمايي از پيراهن تيم ملي فوتبال 
بي توجهي به محصولات داخلي را بيش از پيش نمايان ساخت. مسئولان 
وقت فدراس��يون چند روز قبل از مجمع انتخاباتي قراردادي با ش��رکت 
ايتاليايي امضا مي کنند به اين بهانه که يک شرکت اروپايي پيراهن هاي تيم 
ملي فوتبال را طراحي کرده اما رونمايي از پيراهن هاي جديد نشان داد که 
حمايت از توليد داخلي اصلا در مخيله دست اندرکاران فوتبالي جايي ندارد. 
در تمامي رشته هاي ورزشي و در همه کشورها لباس تيم هاي ملي حکم 
پرچم آن کشور را دارد. تا جايي که ورزشکاران احترام خاصي براي آن قائل 
هستند و مسئولان هم به هر شرکت و برندي اجازه توليد آن را نمي دهند. 
در حالي که اين موضوع مهم در تمامي رشته ها جا افتاده، همچنان شاهد 

بي تفاوتي فوتبالي ها به حفظ شأن نام و آوازه کشورمان هستيم. 
در شرايطي که تأکيد مقام معظم رهبري بر اقتصاد مقاومتي و کمک به 
توليدکنندگان وطني است چه لزومي دارد شرکتي از آن طرف دنيا بيايد 
و براي ما پيراهن توليد کند؟ آن هم پيراهني که از فرط سادگي شباهتي 
به پيراهن اول آقاي آس��يا ندارد! در روزهايي ک��ه توليدات داخلي روي 
دست توليدکنندگان باد کرده و همين مسئله روز به روز بر تعداد بيکاران 
جامعه اضافه مي کند چرا و به چه علت فدراسيون فوتبال با افتخار از برند 
بي کيفيت ايتاليايي رونمايي مي کند؟ آقاياني که عقد قرارداد سه ساله با 
ايتاليايي ها را افتخار بزرگي براي خود و فوتبال کشور تلقي مي کنند آيا 
بررسي کرده اند در همان ايتاليا چند تيم توليد پيراهن هاي خود را به اين 
شرکت سپرده اند؟ جاي بسي تأسف است که براي قرارداد بستن با شرکت 
ايتاليايي کمترين بررسي هاي ممکن هم انجام نشده و تنها به توصيه هاي 
واسطه هاي داخلي بسنده شده است. راه دوري نمي رفت اگر کفاشيان 
در آخرين روزهاي کاري اش به عنوان رئيس فدراسيون تلاش بيشتري 
براي يافتن برندي در خور تيم ملي فوتبال ايران مي کرد که حالا رئيس 
جديد مجبور به توجيه اهمال کاري او شود. نگاهي به پيراهن تيم هاي 
بزرگ دنيا بيندازيد؛ تمامي آنها به غير از يکي، دو برند مطرح در عرصه 
توليد محصولات ورزشي از برند ديگري استفاده نمي کنند. اگرچه با توجه 
به وضعيت فعلي اقتصاد کشور و همچين فوتبال بي دروپيکرمان امکان 
امضاي قرارداد با برندهاي معروف جهان وجود ندارد اما کار سختي نيست 
در بين شرکت هاي داخلي که س��ال ها تجربه توليد لباس هاي ورزشي 
باکيفيت را دارند جست وجو کنيم، البته دقيق و بدون دخالت دلال هاي 
هميشه در صحنه، تا به برندهايي برسيم که اگر کيفيت لباس هايشان بهتر 
از جيووا نباشد قطعاً بدتر هم نخواهد بود. برندي که پيش از اين لباس هاي 

بي کيفيتش اعتراض ملي پوشان هندبال را به دنبال داشت. 
متأسفانه اين اولين بار نيست که همه کاره هاي فدراسيون بي گدار به آب 
مي زنند و اهميت پيراهن تيم ملي را زير سؤال مي برند. هنوز خاطرمان 
هست استفاده از پيراهن هاي آل اشپورت چه حاشيه اي براي تيم ملي ايجاد 
کرد و حتي آلماني ها نيز لباس هايي را که به ملي پوشان داده بودند، تقلبي 
خواندند. به همين راحتي بودجه اي را که از بيت المال به فوتبال مي رسد، 
خرج برندهاي بي کيفيت مي کنند بدون آنکه کسي از آنها بازخواستي کند. 
در حالي که پوشيدن پيراهني که ساخت داخل است مي تواند به شناخته 
ش��دن توليدات ايراني در جهان کمک کند. وقتي پيراهن هاي خارجي 
بي کيفيت که حتي در حد و اندازه هاي لباس هاي موجود در مغازه هاي 
خيابان منيريه هم نيستند به تيم ملي تحميل مي شوند چه اشکالي دارد 
با فرصت دادن به شرکت هاي ايراني از دست توليدات بي کيفيت خلاص 

شويم و اعتقادمان به اقتصاد مقاومتي را در عمل ثابت کنيم.

پاداش به ستاره هاي گرانادا براي توقف بارسا
 گاسپارت: حركت رئالي ها 
مصداق فوتبال ناپاك است

هفته پاياني لاليگا در حالي امشب با برگزاري همزمان چهار ديدار آغاز 
و تكليف قهرمان آن مشخص مي شود كه پيشنهاد پاداش هنگفت 
باشگاه رئال به برخي بازيكنان گرانادا براي بازي مقابل بارسلون، سر و 
صداي زيادي به پا كرده و اعتراض شديد كاتالان ها را به دنبال داشت. 
هفته هاي پاياني رقابت هاي فوتبال، همواره هفته هاي پرحاشيه اي است. نه فقط 
در فوتبال ايران که حتي در فوتبال اروپا. به طوري که حال يکي از همين حواشي، 
 لاليگا را به هم ريخته و سر و صداي زيادي به پا کرده است. بارسلونا در حال حاضر 
با يک امتياز بيشتر از رئال مادريد، بخت اول قهرماني در لاليگاست و در هفته 
پاياني به يک برد در زمين گرانادا نياز دارد. اين در حالي است که رئالي ها هنوز به 
قهرماني اميدوارند. رئال در آخرين هفته لاليگا مهمان ديپورتيوو لاکرونياست، 
اما پيروزي برابر ميزبان امشب در حالي مي تواند جام را از آن کهکشاني ها کند 
که بارسا موفق به کسب پيروزي در آخرين بازي اين فصل خود نشود.  اهميت 
نتيجه ديدار بارسا و گرانادا براي رئالي ها به اندازه اي است که کهکشاني ها به 
برخي بازيکنان گرانادا پيشنهاد پاداشي هنگفت داده اند تا با شکست بارسا، راه 
قهرماني سفيدپوشان مادريدي را هموار کنند. مسئله اي که به شدت با اعتراض 
بارسلونا همراه شده اس��ت. بحث در نظر گرفتن پاداش از سوي رئالي ها براي 
بازيکنان گرانادا در صورتي که بتوانند بارسلونا را در هفته پاياني لاليگا متوقف 
کنند در حالي بسيار داغ پيگيري مي شود که اين مسئله در اسپانيا جرم تلقي 
نمي شود و پيش از اين نيز اتفاق افتاده است. طبق قانون فيفا و مصوب فدراسيون 
فوتبال اسپانيا، تخصيص پاداش به يک تيم براي شکست دادن تيمي ديگر جرم 
نيست، بلکه تخصيص پاداش به يک تيم جهت شکست خوردن يا تن به تساوي 
دادن جرمي واضح است. با اين وجود، خوان گاسپارت، مدير اسبق بارسلونا آن 
را ناپاکي در فوتبال مي خواند: »اين کار لاليگا را زير سؤال مي برد. حيف است، تا 
اين نقطه سر خود را بالا گرفته ايم، يک فينال مادريدي در ليگ قهرمانان اروپا و 
نمايندگان خوب در يوروليگ اما چنين فوتبال بزرگي چرا بايد اسير اين کارهاي 
ابلهانه شود؟! رئال حق ندارد به گرانادا پاداش بدهد تا مقابل بارسلونا به پيروزي 
برسد. اين توهين به باشگاه گرانادا هم محسوب مي شود، بازيکنان گرانادا بايد 
پول بگيرند که خوب بازي کنند؟ براي اين باشگاه در صورت صحت داشتن 
شايعه گرفتن پاداش مشروط از رئال، واقعاً متاسفم. مثل مرد وارد ميدان شوند 
و بازي را به سود خود تمام کنند و اگر نمي توانند تن به شکست بدهند، در هر 

صورت سر خود را بالا بگيرند و آبروي فوتبال را نبرند.«
س��ه بازيکن گرانادا به نام هاي کوئنکا، روچينا و لومبان که از ستاره هاي 
اين تيم نيز محسوب مي شوند، سابقه حضور در بارسلونا را دارند و به نظر 
مي رسد که مقابل تيم سابقشان انگيزه بالايي نداشته باشند. اين بازيکنان 
هدف اصلي رئالي ها هستند تا با پرداخت مبالغي باعث تهييج شان شوند. 
لومبان، مدافع گرانادا اما اين مسئله را رد مي کند: »خيلي از بازيکنان 
گرانادا وقتي در دسته پايين تر بوديم تلاش کردند تا تيم به لاليگا بيايد. 

ما دوست داشتيم فرصت بازي مقابل بارسا و رئال را کسب کنيم. اين خود 
بزرگ ترين انگيزه براي ما محسوب مي شود و نيازي به پول براي خوب بازي 
کردن مقابل بارسا نداريم.« کوئنکا نيز اين مسئله را کاملاً مسخره مي خواند: 
»هر کسي که از خريد ما حرف مي زند هيچ اطلاع و شناختي از گرانادا ندارد. 
من يک فوتباليست هستم، در ترکيه پول بيشتري نسبت به اسپانيا مي گرفتم 
ولي ترجيح دادم به لاليگا برگردم. امشب خواهيد ديد که با تمام توان مقابل 
بارسا به ميدان مي رويم.« روچينا از کودکي در آکادمي فوتبال بارسلونا حضور 
داشت و در 1۹ سالگي وقتي در تيم دوم بارسا فرصت حضور پيدا نکرد، از اين 
تيم جدا شد. او که بيش از دو بازيکن فوق به بارسلونا وابستگي دارد مي گويد، 
نبايد به شايعات توجه کرد: »همه باشگاه ها به دقت کنترل مي شوند. فرصت 
شکست دادن تيمي مثل بارسلونا هميشه پيش نمي آيد. براي ما اين بازي يک 
فرصت خوب براي عرض اندام است و مي خواهيم شنبه بهترين بازي خودمان 

را انجام دهيم. همه بدانند که ما خريدني نيستيم.«
اين در حالي است که ايوان کلاوا، دروازه بان گرانادا با اظهارنظر اخير خود، 
بر آتش ش��ايعات در مورد احتمال پرداخت پول به عنوان پاداش از سوي 
رئال مادريد به بازيکنان گرانادا براي متوقف کردن بارس��لونا افزوده است: 
»هم تيمي هايم به من گفته اند که در اسپانيا پرداخت پاداش از سوي يک 
تيم خاص به بازيکنان تيم هاي ديگر براي افزايش انگيزه يک مسئله عادي 
است. پول يک محرک خوب براي افزايش انگيزه هاست و ممکن است رئال 

به ما براي متوقف کردن بارسلونا پول خوبي بدهد.«

خبر فش�ار وزير ورزش براي بركناري كرش 
تكذي�ب ش�د، فدراس�يون فوتب�ال پس از 
انتشار خبري درباره دستور وزير براي اخراج 
كرش بياني�ه داد و اع�ام كرد كه س�رمربي 
پرتغالي ب�ه كارش در ايران ادام�ه مي دهد و 
ش�نيده مي ش�ود وزارت با توجه ب�ه توصيه 
دولت ح�ق ورود به بركناري ك�رش را ندارد!

24 ساعت بعد از آنکه کارلوش کرش لبخندزنان 
از جلس��ه با تاج از پله هاي ساختمان فدراسيون 
فوتبال پايين آمد و روبه روي خبرنگاران ايستاد، 
شايعه برکناري اش توسط يکي از خبرگزاري ها 
منتشر شد. اين در حالي بود که سرمربي پرتغالي 
برخلاف روزهاي قبل از جلسه رضايت بخشش 
با رئيس جديد فدراس��يون صحب��ت کرده بود 
و در صحبت هاي��ش خبري از تهدي��د دوباره به 
جدايي ديده نمي شد. او چهارشنبه بعد از جلسه 
با تاج گفته بود مشکلاتي که س��د راه تيم ملي 
است، دارد به مرور حل مي ش��ود و او اميدوارانه 

به آينده نگاه مي کند. با توجه به صحبت هاي او 
همه اميدوار بودند که اين بار براي هميشه پرونده 
رفتن کرش بسته شود و ديگر هر چند روز يک بار 
خبر رفتن کرش دغدغه فدراس��يون و هواداران 
نباش��د. با وجود اين رضايت اما پنج شنبه يکي 
از خبرگزاري ها با انتش��ار خبري مدعي شد که 
وزارت ورزش با فدراسيون فوتبال براي برکناري 
کرش رايزني کرده است. در متن اين خبر آمده 
بود گودرزي پس از انتخابات فدراسيون و پيروزي 
تاج، جلس��ه اي با هيئت رئيس��ه جديد داشت و 
خروجي اين جلسه يک چيز بود؛ کنار گذاشتن 
کرش و استخدام يک مربي جديد، پيش از شروع 
انتخابي جام جهاني. اين بار برخلاف دفعات قبل، 
کنار گذاش��تن کرش هزينه اي براي فدراسيون 
نخواهد داش��ت و با توجه به استعفاي اين مربي 
پرتغالي آنها مي توانند بدون دردسر و با توافقي 

ساده، قرارداد او را فسخ کنند. 
اين اولين ب��ار نبود ک��ه درباره ت��لاش وزير براي 

برکناري کرش خبري منتشر مي شد، در چند سال 
اخير کرش همواره يکي از چالش هاي فدراسيون 
فوتبال و وزارت ورزش بوده اس��ت، موضوعي که 
با رفتن علي کفاشيان و آمدن تاج هم ادامه دارد. 
البته چرخش وزارت به س��مت تاج در انتخابات 
فدراسيون فوتبال و حمايت از او، اين گمانه زني را 
هم تقويت کرد. گودرزي برخلاف مواضع چند ماه 
گذشته که مخالف تاج بود و از کفاشيان خواسته بود 
رئيس وقت سازمان ليگ را برکنار کند، در انتخابات 
فدراس��يون فوتبال بنا بر ادعاي برخي رسانه ها با 
فشار دولت به س��مت حمايت از تاج در انتخابات 
چرخيد و شنيده مي ش��د که با حضور تاج ديگر 
مشکلات گذشته بين فدراس��يون و وزارت وجود 
نخواهد داشت. با اين حال انتشار خبر دستور وزير 
براي برکناري کرش آن هم تنها بعد از چند روز از 
نشستن تاج روي صندلي رياست فدراسيون فوتبال 
و حمايت هاي صريح رئيس جديد فدراس��يون از 

ماندن کرش عجيب بود. 

 البته اي��ن خبر خيل��ي زود تکذيب ش��د، هم 
فدراسيون فوتبال بيانيه داد و هم تاج در گفت وگو 
با رسانه ها هرگونه فشار براي اخراج کرش را رد 
کرد. او در اين باره گفت: »کرش در سمت خود 
باقي مي ماند. برکناري کرش از سرمربيگري تيم 
ملي صحت ندارد و تمام صحبت ها در اين زمينه 
غلط است.« در بخشي از بيانيه فدراسيون فوتبال 
هم آمده است: »سرمربي تيم ملي مورد حمايت 
کامل فدراس��يون فوتبال است و اين فدراسيون 
تمام تلاش خود را به منظور حمايت همه جانبه 
و تأمين خواسته هاي س��رمربي تيم ملي انجام 
خواهد داد. قطعاً اخبار نخ نماي اين گونه سايت ها 
به هيچ عنوان م��ورد توجه و پذيرش آحاد مردم 

عزيز و علاقه مندان تيم ملي نخواهد بود.«
منابع خبري نزدي��ک ب��ه وزارت ورزش هم در 
گفت وگو با »جوان« هرگونه دس��تور وزير براي 
برکناري ک��رش را تکذيب مي کنن��د، البته آنها 
تأکي��د مي کنند ک��ه وزي��ر ورزش همچنان بر 
مواضعش درباره کرش اصرار دارد و مخالف حضور 
اين مربي روي نيمکت تيم ملي فوتبال کشورمان 
است اما گفته مي شود دولت به وزير ورزش تأکيد 
کرده است که در ماجراي کرش ديگر ورود نکند 
و از هرگونه اظهارنظر درباره س��رمربي پرتغالي 
با توجه به بازتاب ه��اي منفي اي ک��ه اين اقدام 
مي تواند براي دولت روحاني داشته باشد، پرهيز 
کند. به همين خاطر هم وزير در چند وقت اخير 
در ماجراي کرش سکوت کرده و دستور او به تاج 

صحت ندارد و تنها جوسازي رسانه اي است. 
    

پس از رد اين شايعات، کرش و تاج پنج شنبه در 
يکي از هتل هاي تهران جلس��ه ديگري را برگزار 
کردند تا نشان دهند که مشکلي بر سر راه همکاري 
مرد پرتغال��ي وجود ن��دارد و او به رغم نارضايتي 
وزارت، همچنان قرار است روي نيمکت تيم ملي 
فوتبال ايران بنشيند. در اين جلسه مهم که پنج 
ساعت به طول انجاميد، طرفين يک بار ديگر موانع 
موجود بر س��ر راه آماده س��ازي تيم ملي فوتبال 
ايران را بررس��ي کردند و به تحلي��ل راهکارهاي 
موجود پرداختند. در اين بين مشکلات مربوط به 
لباس ها، اردوهاي آماده سازي، بازي هاي دوستانه 
و تدارکاتي و زمين براي برگزاري اردوي تيم ملي 
که قرار است هفته آينده آغاز شود و ساير مشکلات 
و موانع مرتبط از جمله بازيکنان سرباز مورد توجه 
قرار گرفته و مهدي تاج ي��ک بار ديگر با ذکر اين 
نکته که در فدراسيون او، تيم ملي در اولويت اول 
قرار دارد، قول مساعد داد تا اين مشکلات و موانع 

هرچه سريع تر رفع شود. 
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فوتبال دچار فقر فرهنگي است
فوتبال ما دچار فقر فرهنگي است. چراکه 
در ايران باشگاه وجود ندارد،  بلکه تيم وجود 
دارد. رکن اصلي باش��گاه اخلاق است. اما 
وقتي باش��گاهي وجود ندارد،  چطور قرار 
است اين اصلي ترين رکن به اجرا درآيد؟ اين 
مسئله در کل دنيا پياده مي شود. بازيکنان 
در هر زمينه اي به رکن اصلي باشگاه پايبند 
هستند. بايد هم اينطور باشد. وقتي بازيکني 
يا شخصي مشهور مي شود،  بايد حواسش به 
خيلي مسائل باشد. از صحبت کردن گرفته تا لباس پوشيدن و نوع رفتارش 
در جامعه. مردم به ورزشکاران به چشم الگوهاي جامعه نگاه مي کنند. پس 
بايد براي پويايي فرهنگ،  روي اين ورزشکاران کار کرد. بايد آنها را تعليم 
داد، اشتباهي اگر کردند ارشادشان کرد اما اگر ارشاد نشدند،  اگر گوشزدها 
جواب نداد،  بايد آنها را کنار گذاشت. خيلي راحت بايد آنها را کنار گذاشت 
که احساسات جامعه اي با اشتباهات تکراري و دور از شأن آنها جريحه دار 
نشود. اينکه تصميم گرفته مي شود گاهي اسامي برخي متخلفان اخلاقي 
منتشر شود تنها به اين دليل اس��ت که به آنها يادآور ش��وند که در چه 
جايگاهي هستند. بايد به بازيکنان ياد داد که تنها فوتبال و مسائل فني 
مهم نيست، بلکه مسائل اخلاقي به مراتب اهميت بيشتري دارد که بايد 
به آنها ياد داد چگونه بايد در انظار عمومي ظاهر شوند، چطور بايد رفتار 
کنند،  چطور بايد لباس بپوشند. از چه کارهايي بايد برحذر باشند. بله،  جوان 
هستند،  ممکن است اشتباهاتي بکنند. اما بايد اشتباهات آنها را گوشزد کرد. 
نه هميشه در ملأ عام. بايد در خفا به آنها يادآور شد که برخي رفتارها نه در 
شأن آنهاست نه جامعه اي که در آن زندگي مي کنند. اما اگر توجيه نشدند، 
 بايد به راحتي آنها را کنار گذاش��ت تا آسيب بيشتري به ورزش و جامعه 
نزنند. بايد کلاس هاي توجيهي  گذاشت و آنها را هدايت کرد تا بدانند تنها 
شهرت مهم نيست. بلکه مسائل اخلاقي و رعايت آنها از هر شهرت و حتي 
قهرماني اي باارزش تر است، چراکه مرد آنها را به چشم الگوهاي جامعه نگاه 
مي کنند و الگوها مي توانند هم باعث پويايي فرهنگ شوند و هم آن را به 
قهقرا ببرند. درس فرهنگي نيز نياز به تکرار دارد،  نياز به تداوم دارد تا نتيجه 
دهد. قهرمانان ملي مرد بايد شئون را رعايت کنند و در مسائل اخلاقي گوي 
سبقت را از سايرين بربايند نه در بي اخلاقي و پوشيدن لباس هاي عجيب و 

غريب يا انجام کارهايي که شأن فوتبال را زير سؤال مي برد. 
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چـهـرهها

88498432سرويس ورزشي

تمام واليبالي ها در شرايط مسابقه اند 
تيم ملي واليبال کشورمان در حالي در اردوي 
فرانسه تمرينات سخت و دشواري را پشت سر 
مي گذارد که ديشب اولين بازي تدارکاتي اش 
را برابر تيم ملي فرانس��ه برگزار کرد. لوزانو، 
سرمربي تيم ملي پيش از بازي فرانسه گفت: 
»تيم ملي واليبال ايران شرايط خوبي دارد و 
مشکل خاصي ندارد. براي شناخت بهتر وضعيت بازيکنان بايد در شرايط 
مسابقه قرار بگيرند و مهم اين است که در اين شرايط چقدر بازيکنان 
آماده باشند. تيم ملي واليبال فرانسه از بازيکنان خوبي استفاده مي کند 
و بايد ببينيم که اين تيم برابر ايران از چه بازيکناني استفاده مي کند و 
در چرخش ها چه کارهايي را انجام مي دهد. هر 14 بازيکن در شرايط 
مسابقه قرار دارند. آنچه مهم است اين که ما بازي به بازي بايد بهتر شويم 

و بازي هاي تدارکات باعث هماهنگ تر شدن تيم مي شود. «

شيوا نوروزي

بانوي ايراني روي قله ماكالو 
اولين بانوي ايراني توانست به پنجمين کوه 
مرتفع جهان »ماکالو«ي چين صعود کند. 
پروانه کاظمي، هيماليان��ورد ايراني براي 
صعود به قله »ماکالو« در 22 فروردين ماه 
راهي نپال ش��ده بود. کوه ماکالو همراه با 
قلل اورست و لوتسه در منطقه هيمالياي 
خومبو روالينگ قرار دارد. ماکالو با 8 هزار و 4۶۳ متر ارتفاع پس از قلل 
اورست، کي2، کانچن چونگا و لوتسه به عنوان پنجمين کوه مرتفع 
جهان شناخته مي شود. پيش از او در س��ال ۹2، عظيم قيچي ساز 
به عنوان اولين ايراني بدون استفاده از کپسول اکسيژن به قله ماکالو 
صعود کرد. کاظمي قبلًا توانس��ته بود به اورس��ت و لوتسه اولين و 
چهارمين قلل بلند جهان در فاصله اي کوتاه از يکديگر صعود کند. اين 

کار براي نخستين بار در جهان توسط يک زن انجام گرفت.

سلفي كيا و آقاي خاص در مکزيک
مهدي مهدوي کيا که براي بازي در تيم ستارگان جهان به مکزيک سفر 
کرده بود با خوزه مورينيو عکس يادگاري انداخت. در حالي که فوتبال ايران 
در هفته گذشته به ش��دت درگير انتخاب جانشين کفاشيان و برگزاري 
هفته پاياني ليگ برتر بود ملي پوش اسبق کشورمان در سکوت خبري از 
سوي فيفا به کنگره فدراسيون جهاني و بازي با ستارگان مکزيکي دعوت 
شد. هدايت تيمي که رونالدينيو، مارسل دسايي، سالگادو، فيگو، سيدورف، 
کاناوارو و... در آن بازي کردند را آقاي خاص برعهده داش��ت. در روزهايي 
که کسي به فکر ستاره هاي سابق کشورمان نيست فيفا به مسئولان ايراني 

يادآوري کرد قدر داشته هاي خود را بيشتر بدانند.

سعيداحمديان
گزارش

چهارش��نبه گذش��ته بود که وحيد قليچ پيشکس��وت فوتبال و 
باشگاه پرس��پوليس از علاقه اش به ش��هادت دوشادوش مدافعان 
حريف آل الله حرف زد. ديروز هم خبرگزاري ها دلنوش��ته سعيد 
اصغري گنجي، مربي تيم ملي تيروکمان جانبازان و معلولان ايران 
براي ش��هداي مدافع حرم را رس��انه اي کردند تا ورزشي ها ثابت 
کنند دلشان با اين مجاهدان راه حق است. اصغري گنجي نوشت: 

»راه شهادت اصلي ترين گذرگاه رسيدن به معبود است. شهيدان 
استمرار خط سرخ حسين)ع( را با خون خود تضمين و راه شجاعت، 
غيرت، گذشت و مردانگي را به ما آموختند. ديروز در صحراي کربلا 
عمه سادات مدافع و فدايياني داشت و امروز نيز علي اکبرها و جوانان 
غيور از ديار ايران اس��لامي در رکاب ام��ام زمان)عج( از حرم عمه 

سادات غيرتمندانه دفاع مي کنند.«

دلنوشته مربي تيروكمان براي شهداي مدافع حرم

در واليبال نگاه جنسيتي نداريم
واليبال ايران روزهاي سرنوشت سازي را سپري مي کند،  اما اين روزها 
که تمام نگاه ها به تيم ملي مردان معطوف است، بانوان واليبال هم از 
تکاپو نايستاده اند و زير نظر مربي خود تمرين مي کنند. محمدرضا 
داورزني، رئيس فدراسيون واليبال مي گويد: »براي رشد و توسعه 
واليبال بان��وان از هيچ کمکي دريغ نمي کنيم، زيرا در اين رش��ته 
ورزشي نگاه جنس��يتي نداريم، تلاش هاي زيادي داريم تا ورزش 
بانوان از انزوا خارج شود و واليبال جزو رشته هايي است که بيش از 

۵4 درصد ورزشکاران زن آن سازمان يافته شده اند.«

2 ساعت پشت در دفتر گرشاسبي معطل شدم
علي پاکدامن، ملي پوش المپيکي شمشيربازي کشورمان با انتقاد 
از بي توجهي مسئولان ورزش به ورزشکاران المپيکي گفت: »بعد 
از موفقيت در کسب سهميه المپيک تاکنون نه تنها پاداش هايمان 
پرداخت نش��ده بلکه هنوز حتي با ما تماس هم نگرفته اند. من دو 
ساعت جلوي در دفتر آقاي گرشاسبي، رئيس تربيت بدني استان 
تهران معطل ش��دم. همه آمدند و رفتند اما من را به داخل اتاق راه 
ندادند. تازه وقتي آقاي باقرزاده تماس گرفتند و من را معرفي کردند، 

گفتند بايد پيش يک کارشناس بروي و حرف هايت را به او بزني.«

احمدي و عليزاده شانس مدال المپيک هستند
رباب شهريان، معاون ورزش بانوان وزارت ورزش با اشاره به افزايش 
سهميه هاي کسب شده بانوان در المپيک ريو و اميد به مدال آوري 
آنها گفت: »در لندن هش��ت سهميه داش��تيم، ولي حالا ۹ نفر از 
ورزشکارانمان موفق به کسب سهميه شده اند. در پارالمپيک هم 20 
بانو سهميه گرفته اند. مهم ترين حسن رقابت هاي المپيک براي بانوان 
کشور کسب مدال است. در رشته تيراندازي الهه احمدي و در تکواندو 
عليزاده شانس زيادي براي مدال دارند که اميدواريم با تلاش و همت 

اين دو بانوي خوب ورزشکار به اين موفقيت دست پيدا کنيم.«

دنيا حيدري

جعفركاشاني

 کارشناس فوتبال

واگذاري زمين در شهرهاي جديد به مدال آوران المپيک 
دولت با پيش��نهاد وزراي ورزش و جوان��ان و راه و شهرس��ازي براي 
واگذاري زمين در شهرهاي جديد به دارندگان مدال هاي طلا، نقره و 
برنز بازي هاي المپيک ريو موافقت کرد. محمود گودرزي وزير ورزش 
بعد از افزايش پاداش سکه براي مدال آوران المپيک ريو، در نامه اي به 
وزير مسکن و شهرسازي خواستار اختصاص زمين در شهرهاي جديد 
براي دارندگان مدال هاي طلا، نقره و برنز ش��ده بود. به اين ترتيب در 
شهرهاي جديد به هر يک از قهرمانان ورزشي که در بازي هاي المپيک 
ريو موفق به کسب مدال طلا، نقره و برنز شوند به ترتيب مبلغ 120، ۹0 
و ۷0 ميليون تومان و تا سقف ۶0 درصد ارزش کل خريد زمين با هرنوع 

کاربري)مسکوني، اداري و تجاري( تخفيف اعطا مي کند. 
-------------------------------------------------------------

بانک سرمايه در آستانه محروميت از جام باشگاه هاي آسيا
تيم واليبال بانک سرمايه قهرمان ليگ برتر ايران، در آستانه محروميت از 
حضور در رقابت ها بين المللي قرار گرفت. اين باشگاه به دليل شکايت »ايوان 
برونياک« بازيکن اين تيم به دادگاه رسيدگي به امور بازيکنان بين المللي، 80 
هزار يورو جريمه و از حضور در رقابت هاي بين المللي محروم شده است. اين 
در حالي  است که اين بازيکن اصلاً براي بانک سرمايه بازي نکرده است. تا پايان 

اين ماه تکليف نهايي پرونده برونياک و بانک سرمايه مشخص مي شود. 
-------------------------------------------------------------

يک ايراني مسئول برگزاري واترپلوي المپيک
خسرو اميني به عنوان مس��ئول برگزاري رقابت هاي واترپلو در رقابت هاي 
المپيک ريو 201۶ برزيل برگزيده شد. در المپيک ريو 11 داور ايراني انتخاب 
شده اند و خسرو اميني که به عنوان ناظر واترپلو انتخاب شده مسئول برگزاري 
مسابقه هاي واترپلو در المپيک ريو نيز اس��ت. اميني در خصوص انتخاب 
شدنش به اين سمت اظهار داشت: به جهت س��ال ها استمرار و فعاليت در 
برگزاري مسابقات آسيايي، جهاني و المپيک اين مسئوليت به من داده شد. 

دست بسته وزارت در بركناري كرش
مرد پرتغالي با حمايت تاج مي ماند

دغدغه بنا، دغدغه تمام المپيکي هاست
حرف هاي انتقادآميز محمد بنا در خص��وص کمبودهاي المپيکي ها فقط 
حرف هاي خودش نبود درددل هاي تمام ورزش��کاران اي��ران در ريو بود؛ 
حرف هايي که حالا مورد تأييد سخنگوي فدراسيون کشتي هم قرار گرفته 
اس��ت. عليرضا رضايي در اين خصوص مي گويد: دغدغه هاي سرمربي 
تيم ملي کشتي فرنگي در واقع دغدغه  همه مربيان المپيکي است. البته 
فشار روي رشته هاي مدال دار المپيک مثل کشتي آزاد و فرنگي، 
وزنه برداري و تکواندو طبيعتاً بيش��تر از ساير رشته هاست. ما 
همه نگران شرايط سختي هستيم که در آن قرار داريم، ميزان 
انتظارات بسيار بالاست، اما دس��تمان بسته است. به شوق 
کس��ب افتخار براي مردم عزيز ايران که بزرگ ترين انگيزه 
قهرمانان ملي ما هستند تاکنون تحمل کرده ايم و تلاش 
مي کنيم و تا جايي که مي ش��ود ادامه مي دهيم.  رضايي 
ادامه داد: »بارها گفته ايم و باز ه��م مي گوييم که تلاش 
فدراسيون ها به تنهايي براي پاسخ به انتظارات تيم هاي 
ملي و کس��ب افتخار در المپيک کافي نيست، کسب 

افتخار ملي، حمايت هاي ملي مي خواهد.«

راهيان نور ورزش در مناطق عملياتي غرب كشور
 کاروان راهيان نور قهرمانان و مديران ورزش ايران به همت سازمان بسيج ورزشکاران 

از مناطق جنگي غرب کشور بازديد کردند. در اين کاروان يکصد نفره قهرمانان 
ورزشي نفراتي همچون يوسف کرمي قهرمان تکواندوي جهان و بازي هاي آسيايي، 
تيمور غياثي پيشکسوت و قهرمان دو آسيا و پرش ارتفاع، مريم هاشمي قهرمان 
ووشوي جهان، مصطفي اردستاني پيشکسوت و عضو تيم ملي فوتبال ايران و جمعي 

از مسئولين و رؤساي فدراسيون هاي ورزش��ي با حضور در يادمان هاي دفاع 
مقدس استان کرمانشاه حضور پيدا کردند و در اين سفر از مناطق عملياتي و 
يادمان هاي کرمانشاه، ارتفاعات بازي دراز، سرپل ذهاب، قصرشيرين، تنگه 
مرصاد و شهرس��تان پاوه بازديد کردند. داوود آذرنوش، رئيس سازمان 
بسيج ورزشکاران درباره اين سفر کاروان راهيان نور جامعه ورزش گفت: 
»هدف از سفر اين قهرمانان ورزشي به استان کرمانشاه، گراميداشت ياد 
و خاطره شهدا و انتقال پيام به جوانان و نسل هاي بعد انقلاب اسلامي 
است.« آذرنوش با بيان اينکه حضور قهرمانان ورزشي در قالب راهيان 
نور در مناطق عملياتي استان کرمانشاه براي اولين بار اتفاق افتاد، افزود: 
»حضور اين کاروان در اين مناطق و گراميداشت ياد و خاطره شهيدان، 

انتقال دهنده فرهنگ جهاد و شهادت به نسل جوان است.«

فريدونحسن
منهايفوتبال


